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Zápis z jednání Komise pro klima 30. 1. 2024 

Předsedající: RNDr. Martin Bursík 

Přítomni: dle prezenční listiny 

Zahájení jednání: v 15:00 hod. 

• Pan předseda přivítal přítomné a seznámil je s návrhem programu. Program byl schválen. 

 

• Paní náměstkyně Jana Komrsková informovala o setkání s organizacemi působícími v oblasti 

životního prostředí u „Kulatého stolu věnovanému Klimatickému plánu“ dne 23.1.2024. 

 

• Paní Tereza Líbová – pracovní skupina pro adaptaci na změnu klimatu 

 

o Žádost o účast IPR na dalším setkání. Výhrada, že IPR příliš nepodporuje Klimatický plán. Na web 

stránkách není problematika klimatu. 

Diskuse: pan M. Zděradička možná větší propagace v Campu a schůzka pana ředitele Boháče a paní 

náměstkyně. 

o Monitorovací zpráva Implementačního plánu Strategie adaptace hl. m. Prahy na změnu klimatu 

(hotové projekty) – materiál do Rady HMP, hotových 57 projektů Představení nového Zásobníku 

projektů pro rok 2023/24. 

o Možnosti financování projektů z IROP (FON MHMP). 

o Implementace Městského standardu péče o ul. stromořadí – návrh akčního plánu. 

o Konference k modrozelené infrastruktuře hl. m. Prahy – květen 2024, zadání konference. 

o Vydefinování požadavků v oblasti adaptace pro developery, přizvání zástupců developerů na další 

jednání pracovní skupiny. 

o Hospodaření s dešťovou vodou v developerských areálech s přihlédnutím zejména k veřejnému 

prostoru – sjednocení postupu developera a veřejné správy od řešení základní koncepce území, 

přes projekční řešení návrhu, projednání, zasmluvnění, realizaci až po předání území správci. 

 

Diskuse: zhodnocení spolupráce s TSK, výhrady k povrchům asfaltu – práce s barevností (s ohledem na 

klima). Pan předseda žádá o konkrétní příklady a následně navrhuje vyvolat jednání s TSK. 

Pan J. Chabr – pro TSK a PVS – jaké jsou standardy – při přípravě projektů zapracovat standardy možné 

– nutné domluvit, aby TSK nemělo potíž přebírat plochy do své správy. 

Informace ze setkání s developery a profesními organizacemi přes Hospodářskou komoru rozšířit dál. 

Pan M. Zděradička – Katalog veřejných prostranství (zakotvené standardy) – není problém, aby je MČ, 

TSK a PVS převzaly. 

Pan T. Hrdinka upozornil na udržitelnost vysazených stromů jak z hlediska jejich životnosti, tak i 

ekonomického. 

Pan Martin Bursík navrhl rozšířit spolupráci s developery, vést s nimi dialog a následně vypracovat 

návrh standardů klimaticky odpovědného developměntu (pracovní název) hl. m. Prahy. Standardy by 

šly nad rámec zákonných povinností, v oblasti energetických úspor a využívání obnovitelných zdroijů 

energie vezmou v úvahu i v blízké době Evropským parlamentem přijímanou revizi směrnici EPBD. 

Zahrnou péči o zeleň a výstavbu modrozelené infrastruktury, hospodaření s dešťovou vodou a 

energetické standardy. Dialog se dále povede k většímu zapojení dopravy v klidu. 

 

Následně pan předseda navrhl hlasovat následující usnesení: 

1. Komise doporučuje nám. Komrskové iniciovat jednání s ředitelem IPR Ondřejem Boháčem  

s cílem využít expertizu IPR k naplňování, aktualizaci a vytváření příležitostí pro dialog  

o klimatické politice hl. m. Prahy (CAMP IPR), 

2. Komise doporučuje projednat a navrhnout na příslušných PS standardy klimaticky odpovědné 

výstavby a předložit podklad na příští jednání Komise pro klima. 

V obou případech bylo 11 pro, 0 proti, 0 zdrželo. 
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• Pan Jaroslav Mach – pracovní skupina pro udržitelnou dopravu 

 

o Kap. „Doprava“ je největší kapitolou rozpočtu HMP 

o Financuje dopravní infrastrukturu (veřejné komunikace i infrastruktura pro MHD) a provoz 

(telematika, PID) 

o Správa a údržba, rekonstrukce a modernizace, nová infastruktura. 

o Má velký vliv na kvalitu veřejného prostoru. 

o Velký podíl čerpají provozní náklady. 

Diskuse: koncepce povrchu tramvajových tratí 
 

Z diskuse nad bodem investiční výdaje kap. 03 doprava optikou plnění Klimatického plánu vyplynul 

podnět pro DP a.s. nahrazovat zpevněné plochy při rekonstrukci tramvajových tratí zelení, tj 

aktualizovat Koncepci povrchu tramvajových tratí a její realizace. 
 

• Pan Radim Polák – pracovní skupina pro cirkulární ekonomiku 
 

o Systém nakládání s bioodpadem v hl. m. Praze 

o V letech 2019-2021 proběhl zkušební projekt sběru kuchyňských zbytků v bytových domech na 

omezeném území MČ Praha 5, 6, a 7. Výsledky zkušebního projektu pomohly ověřit zájem občanů 

třídit kuchyňské zbytky z domácnosti a dále ukázal provozní potřeby sběru tohoto typu odpadu. u 

Do projektu bylo zapojeno cca 1000 domácností ze 75 bytových domů. Za 2 roky bylo vysbíráno a 

na bioplynové stanici zpracováno 86 t kuchyňských zbytků 

 

• Pan předseda odprezentoval informace za pracovní skupinu za udržitelnou energetiku 
 

o Energetické společenství a společenství pro obnovitelné zdroje -  

§20 b, (3) Společenstvím pro obnovitelné zdroje je právnická osoba s formou spolku, družstva nebo 

jiná korporace, jejíž vnitřní poměry podle zakladatelského právního jednání jsou co do obsahu a účelu 

v podstatných rysech obdobné zákonem vymezeným vnitřním poměrům spolku nebo družstva, 

c) jejímiž členy jsou jen fyzické osoby, malé a střední podniky, územní samosprávné celky nebo 

dobrovolné svazky obcí nebo jiné příspěvkové organizace územních samospr. celků,  

d) v níž hlasovací práva náleží jen členům, kteří se nacházejí v blízkosti energetických zařízení 

provozovaných touto právnickou osobou, a ani nikdo jiný než tito členové v ní nesmí přímo nebo 

nepřímo uplatňovat rozhodující vliv, (4) … kdo není společenstvím, nesmí používat označení 

„společenství“ 

 

o Aktivní zákazník / pro info členům Komise § 27f Sdílení elektřiny výrobcem elektřiny nebo zákazníkem 

v jiném předávacím místě a sdílení elektřiny zákazníkovi mimo společenství,  

 

o za sdílení se považuje rovněž odběr elektřiny výrobcem elektřiny nebo zákazníkem v jiném 

předávacím místě,  

o Výrobna do 50 kW se smlouvou o připojení,  

o Skupina sdílení může zahrnovat nejvýše 11 registračních čísel předávacích míst 

o Diskuse: PSOE nemůže zůstat příspěvkovou organizací, nutná transformace společnosti do půl roku.  

J. Chabr: transformace vyžaduje zvážit mnoho ekonomickoprávních aspektů. 

 

• Bod Návrhy, podněty, různé 

o Paní E. Tylová – vzorový příklad tepelných čerpadel v developmentu Nový Smíchov, možnosti 

využití Vltavy, příležitost pro zapojení IPR. 

Zapsal: Michal Kočí 

Ověřil: Martin Bursík 


